
Sindal Skolecenter 
Skolebestyrelsesmøde - Referat 

Dato: Torsdag d. 14. november 2019 kl. 17.00-19.00         Sted: Lendum 
Deltagere udover bestyrelsen: Pernille B. Jensen og Per Aaen 

Mødeleder: Annette  Afbud: Maria, Britt 

 Emne  Ansvar-

lig 

Hvad skal vi udrette?  

Orientering/drøftelse/beslutnin

g? 

Forberedelse til 

punktet 

Proces 

 

Tid Referat 

Hvem gør hvad hvornår? 

1. Orienteringer fra 

Lars  

Lars   Orientering 15 

min 

• Skoleindskrivninger 
Indskrivningsmateriale udsendes til kommende forældre omkring 
nytår. Indskrivningsmøder 14.-16. januar på de 3 skoler 
 

• Principnotat vedr. tildelingsmodel 
Der er, på baggrund af dialogmødet d. 23. oktober, lavet et 
sammenskriv med forslag til principper og konkret udmøntning af 
værdierne ”Tillid”, ”Retfærdighed” og ”Gennemsigtighed”. Notatet 
er sendt til bestyrelse og MED-udvalg og drøftes der i december.   
Først efter nytår begynder selve modellen at blive udviklet.   
 

• Indvielse af Headspace 
D. 21. november kl. 14-16 er der åbningsreception af det nye 
”Headspace-hus”, hvor unge kan møde op og få råd og vejledning af 
frivillige. Er der nogle fra bestyrelsen, der vil deltage sammen med 
Lars? Hvis man vil med, så kontakt Lars. 
 

• Professionel Kapital Undersøgelse 
Hvert andet år bliver der lavet en undersøgelse af skolernes 
professionelle kapital. Samlet set er vi i Sindal Skolecenter gået frem, 
men der vil i den kommende periode være lokale dialoger og dialog i 
MED-udvalget om, hvordan de lokale resultater ser ud og hvordan vi 
fortsat kan styrke den professionelle kapital. 
 

• Indsatser inden for Ungestrategien 
Vi er godt i gang med flere indsatser i forlængelse af den vedtagne 
ungestrategi. Bl.a. har vi et godt samarbejde med EUC Nord på 8. og 
9. årgang om projekt ”streetfood”. Lars har, sammen med Birgit og 
vores karrierelæringsvejleder lavet en plan for, hvilke indsatser, vi 
har planer om at sætte i gang i første halvdel af 2020 – med henblik 



Sindal Skolecenter 
på at få finansieret indsatserne af den pulje til ”Åben Skole”, som 
byrådet har afsat.  
 

• Film vedr. skolepolitikken 
Vi er forpligtiget på at lave en kort tilbagemelding til udvalget i 
forhold til skolepolitikken. Vi skal lave en lille film om målet ”læring 
og trivsel”. Lars er i gang med det. 

2. Opstart af AULA 

 

Lars Hvilke oplevelser har 

bestyrelsen haft med opstart af 

AULA?  

 

 Drøftelse 10 

min 

Umiddelbare kommentarer: 
Mere overskueligt. Mere enkelt, når man har flere børn. 
Opmærksomhed på beskedfunktionen ifht. om man vælger ”svar til 
alle”. Nu kan man også skrive en besked til forældre klassevis. 
”Børnesygdommene er ved at blive rettet.  

3.  Principper for 

skolefoto og 

sponsorering 

 

Anette/

Lars 

Indstilling til beslutning på 

baggrund af småændringer. 

 Beslutning 15 

min 

Begge principper godkendt. 

4.  Budget 2020 Lars/ 

Pernille 

Pernille præsenterer de 

overordnede tal og 

forudsætninger vedr. 

økonomien for 2020.  

 

Lars orienterer om 

igangværende proces vedr. 

tilpasning til Budget 2020.  

 

Bestyrelsen præsenteres for 

foreløbige overvejelser over 

mulige besparelser, som har 

været drøftet i MED-udvalget d. 

11. november. Bestyrelsen 

inddrages i forhold til 

synspunkter på de enkelte 

forslag. 

 Orientering og 

drøftelse 

70 

min 

Bestyrelsen fik samme oplæg om vores økonomi i 2020 samt de 

forudsætninger, der ligger til grund for det. Samlet set har vi en 

forventet økonomisk udfordring omkring 1,9 mio. kr. i 2020, hvis vi 

skal ned på vores overførselsadgang på ca. – 1 mio. kr. 

 

Især stigende udgifter på specialundervisningsområdet presser vores 

samlede budget.  

 

Alle medarbejdere er blevet hørt ifht. om der kunne peges på mulige 

besparelser, som ikke handler om stillinger. Mandag d. 11. november 

blev medarbejdernes og ledelsens forslag drøftet. En gruppe lærere 

fra Sindal havde lavet et samlet skriv, hvor de anbefaler, at man 

kigger på nogle af de områder, der i tildelingsmodellen ikke handler 

om løn til pædagogisk personale. I den forbindelse har lederteamet 

set på flere områder, hvor der potentielt kunne spares midler eller 

optimeres på anvendelsen af eksisterende ressourcer.  

 

Generelt var der opbakning fra MED-udvalget til de fleste af 



Sindal Skolecenter 
lederteamets besparelsesforslag.  

 

Bestyrelsen fik gennemgået forslagene samt MED-udvalgets 

umiddelbare kommentarer. 

 

Bestyrelsens gav udtryk for, at det naturligvis var ærgerligt, at der 

skal skæres så meget på de forskellige ting, men omvendt gav de 

også udtryk for, at det var en nødvendighed, som vores samlede 

økonomiske situation ser ud. 

 

Lars’ oplæg på bestyrelsesmødet samt korte kommentarer fra hhv. 

MED-udvalg og bestyrelse er vedlagt referatet. 

7.  Evt. Alle    10 

min 

Intet. 

 


